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هدیه به خوانندگان

شهید محمود شــهبازی)ره( جانشــین فرماندهی لشکر 27 
رسول الله)ص(: من استمرار حرکت انبیاء را در ولایت فقیه می بینم  محمد
و به شما برادران و خواهرانم وصیت می کنم که روحانیت را کنار نگذارید.

در پرتو وحی

ظالمان هواپرست 
هیچ یاوری نخواهند داشت

»ظالمان بدون علم و آگاهــی، از هوی و هوس های 
خود پیروی کردند. پس چه کسی می تواند آنان را که خدا 
گمراه کرده است، هدایت کند؟! و برای آنها هیچ یاوری 

نخواهد بود.«     
الروم- ۲9

اخبار ادبی و هنری
جدیدترین تقریظ رهبر انقلاب بر آثار 

منتشر شد
تازه ترین تقریظ رهبر معظم انقلاب اسلامی بر آثار مکتوب منتشر شد.

مراسم رونمایی از تقریظ جدید حضرت امام خامنه ای بر کتاب »دختران 
آفتاب« روز گذشــته طی مراسمی در دبیرستان شــهدای هفت تیر تهران 

رونمایی شد.
متن این تقریظ به شرح زیر است:

»پس از نزدیک سه ســال توانستم در این روزها  ـ ایام شهادت حضرت 
زهرا )ســلام الله علیها( ـ این کتاب را بخوانم. در میان کتاب های داســتانی 
که هدفش طرح مســائل فکری است این بهترین کتاب از نویسنده ای ایرانی 
است، طرح کلی داستان و درون مایه های داستانی آن خوب و شیرین است.

حرف ها هم قوی و منطقی است. اتفاقاً پیش از این، کتاب ... را خوانده ام، 
آن قوی تر است. ولی با توجه به برخی ملاحظات )عمده بهره برداری نکردن 
از عامل جنسی در کتاب حاضر( در این کتاب هنر بیشتری به کار رفته است 
باید ترویج شــود تنها نقطه ضعف آن ذکر مشخصات استاد فاطمه است در 

فصل آخر کتاب.«
گزارش مشروح این مراسم، فردا در همین صفحه منتشر خواهد شد.

تکذیب حضور ناشران ایرانی 
در نمایشگاه فرانکفورت

ســخنگوی وزارت ارشــاد گفت: ناشــران ایرانی که در نمایشگاه کتاب 
فرانکفورت حضور دارند از جانب ما سازماندهی، هدایت و حمایت نشده اند و 

باید بگویم هیچ کدام از نمایندگان ما در این نمایشگاه حضور ندارند.
محمدحسین نوش آبادی سخنگوی وزارت ارشاد در گفت وگو با میزان در 
خصوص حضور برخی ناشران ایرانی در نمایشگاه کتاب فرانکفورت آن هم در 
شرایطی که این نمایشگاه از سوی ایران رسما تحریم شده است، گفت: وزارت 
ارشاد چندی پیش اعلام کرد که در نمایشگاه کتاب فرانکفورت حضور پیدا 
نمی کند و به هیچ وجه مطبوعات و ناشران دولتی و متعلق به وزارت ارشاد در 
این نمایشگاه شرکت نمی کنند چنانچه اگر توجه داشته باشید تمام غرفه های 

ایرانی در نمایشگاه کتاب فرانکفورت خالی هستند.
وی افزود: ناشــران ایرانی که در این نمایشــگاه حضور دارند از جانب ما 
ســازماندهی، هدایت و حمایت نشــده اند هیچ کدام از نمایندگان ما در این 
نمایشگاه حضور ندارند و ما اطلاعاتی درباره ناشران ایرانی حاضر در نمایشگاه 

کتاب فرانکفورت نداریم.
سخنگوی وزارت ارشاد خاطرنشان کرد: ناشران ایرانی که در فرانکفورت 
حضور دارند از مجاری دیگری و از طریق هماهنگی هایی که خودشان انجام 

داده اند در این نمایشگاه شرکت کرده اند نه از طریق ارشاد.
کیهان: آنچه عقلانی اســت این است که وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
درباره ناشــران داخلی شرکت کننده اطلاعات کسب کند و ضمن اینکه این 
ناشــران به دلیل تخطی روشــن از سیاست وزارت ارشاد و نیز دهن کجی به 
آرمان هــای انقلاب و مــردم ایران، باید هدف برخــورد قانونی قرار گیرند و 

مدعی العموم نیز باید کاستی های اقدام ارشاد را پیگیری کند.
پرویز پرستویی: نباید درباره فاجعه منا 

سکوت کرد
پرویز پرســتویی، بازیگر مطرح سینما با انتشار یادداشتی به فاجعه منا 
پرداخت و از مردم خواست تا کمپین اعتراض به رژیم آل سعود را امضا کنند.
پرستویی در این یادداشــت که نسخه ای از آن هم برای روزنامه کیهان 
ارسال شده نوشته است: همان گونه که در جریان هستید امسال عده زیادی 
از عزیزانمان، به مانند دیگر مسلمانان جهان به زیارت خانه خدا رفتند، ولی 
متاسفانه نه بر اثر زلزله، نه در شعله های آتش، نه با گلوله، و نه در قعر دریای 
بیکران بلکه در کنار خانه امن الهی و در حال انجام مراحل آیینی منا و تنها 
بر اثر سهل انگاری و بی توجهی خونسردانه  میزبانان، به شکل فجیعی بیش از 
چهار هزار نفراز این انسان های پاکباخته، غریبانه جان به جان آفرین تسلیم 
نمودند. وسعت عمق فاجعه به گونه ای است که هنوز جنازه پاک تعدادی از 
این قربانیان به آغوش بازماندگان نرسیده و در وضعیت نامعلومی قرار دارند و 
دیگر حجاجی که با درد و اندوه ودر حالت شوک به وطن خود باز گشته اند، از 
این رخداد،  داستان های اسف انگیزی دارند که شنیدنشان، تحمل و استواری 
کوه می خواهد و بس. حال پرســش آن اســت که اکنون تکلیف ما به عنوان 
یک انسان در مقابل این حادثه چیست؟ آیا باید سکوت کرد و یا به یک اظهار 
تاســف صرف بسنده کرد؟ خیر همه می دانیم که وجدان انسانی در این گونه 
موارد حکم و ایجاب می کند که  ناله اندوهگین و درکام مانده بازماندگان را به 
فریاد تبدیل کرده و باغیرت ایرانی، به گوش همه جهانیان و نیز سازمان های 
بین المللی از جمله ســازمان ملل برســانیم، چرا که جهان باید بداند که چه 

ظلمی در حق این عزیزان خداپرست، به ناحق روا شده است. 
 پرســتویی در این یادداشت همچنین نوشته است: همگی هم اکنون از 
دوســتان و آشنایان خود بخواهیم تا در سایت موزه صلح جانبازان شیمیایی 
تهــران، در کمتر از یک دقیقه، امضاء خود را به ســادگی ثبت نمایند. برای 
رسیدن به مرز یک میلیون امضاء لازم، تنها یکصد و پنجاه هزار امضا باقیمانده 
است. پس بشتابیم تا همچون همیشه نشان دهیم ایرانی در مرگ هموطنانش 

ساکت نخواهد نشست. 
حذف آشپز برنامه تلویزیونی 

به خاطر توهین به شهید همدانی
کارشــناس یکی از برنامه های زنده تلویزیون به خاطر اهانت سخیف به 

سردار شهید همدانی از این برنامه حذف شد.
به گزارش منابع خبری، کارشناس آشپزی برنامه »به خانه برمی گردیم« 
شبکه پنج سیما ]مائده...[، در فضای مجازی، با داعشی ها همراه شده و علیه 
سردار مبارزه با داعش، شهید حسین همدانی مطالب سخیفی را بیان کرده 

است.
البته کارشــناس مذکور از حضور در این برنامه منع شده است، آیا بهتر 
نیســت مســئولان صداوســیما قبل از به کارگیری افراد در برنامه ها، درباره 
صلاحیت و پیشینه این افراد، تحقیقات لازم را انجام  دهند. همچنان که تجربه 
نشــان می دهد، افراد فاقد صلاحیت سیاسی و عقیدتی با هدف مطرح شدن 
در رســانه ملی حضور می یابند و از این شهرت، برای منافع ناسالم شخصی 
خود سوءاستفاده می کنند. نمونه چنین افرادی می توان به »ف. م« و »م. ح« 
اشاره کرد که هر دو قبلا مجری صداوسیما بودند و  امروز با شهرت به دست 

آمده، در آمریکا علیه جمهوری اسلامی ایران فعالیت می کنند. 
چاپ کتاب آموزش ترور خبرنگاران 

در عربستان سعودی!
به گفته یک روزنامه عربی، به  تازگی کتابی در عربستان سعودی به عنوان 
کتاب دانشــگاهی به چاپ رسیده اســت که محتوای آن، بر انجام عملیات 

تروریستی علیه برخی اقشار از جمله خبرنگاران تاکید دارد.
به گزارش شبکه العالم به نقل از روزنامه المرصد: کتاب دانشگاهی مبتنی 
بر دیدگاه های مبلغان وهابی به تازگی در عربستان سعودی چاپ شده که در 
آن بر اجرای عملیات تروریستی علیه شهروندان و خبرنگاران تاکید شده است.
این کتاب حاوی عکس های متعددی از حملات تروریستی است و در آن 

فصلی برای عملیات تروریستی زنان اختصاص داده شده است.
سامی خالد عوض الحمود مولف کتاب در تالیف مطالب آن به صدها فتوای 
مفتی های عربســتان سعودی استناد کرده است. این کتاب حاوی محورهای 
شرعی برای عاملان عملیات تروریستی علیه شهروندان از جمله خبرنگاران 
در جنگ هاســت. این کتاب، در اصل پایان نامه کارشناسی ارشد در دانشگاه 

ملک سعود ریاض بوده است.

دمت گرم، رزمنده!

مرد می گریســت. عاقل مردی بود، می گفت بد کردید. می گفت و گریه 
می کرد. لابد زخم تازه، طعنه به جراحت های کهنه دفاع مقدس زده بود که 

کار مرد به اورژانس کشید.
او یک دلواپس است؛ از زمره آنهایی که می گویند کاسب تحریم اند. وقتی 
پرونده اســتیضاح وزیر علوم سابق )فرجی دانا( پیش آمد و او از پیش آهنگان 
بود، گفتند دلواپس است، چون برادرش بورسیه غیرقانونی گرفته است. بورسیه 
و ما ادراک ما البورسیه! 28 مرداد 93 بود. مرد گفت »باید اعتراف کنم یکی 
از برادرانم از بورسیه استفاده کرده!« اقرار العقلاء علی انفسهم جائز! چشم ما 

روشن آقای علی اصغر زارعی! خب!
»ادعا کرده اند نام برادران من در فهرســت بورسیه های غیرقانونی وجود 
دارد. البته باید اعتراف کنم که یکی از برادرانم از بورســیه استفاده کرده؛ اما 
نه بورسیه دکترا؛ بلکه بورسیه »شهادت« که در دوران جنگ تحمیلی نصیب 
وی شد. احتمالا منظور این بداخلاقی ها هم همین بورسیه شهادتی بوده که 
نصیب برادر من شده است. یکی دیگر از برادرانم نیز چندماه پیش فوت کرد که 
کارگر بود و تحصیلات دانشگاهی نداشت که بخواهد از بورسیه دکترا استفاده 
طور اصلا تحصیلات دانشگاهی  کند. دیگر برادرم هم که زنده اســت، همین 
ندارد که بحث بورســیه دکترایش مطرح باشد. بنابراین، می ماند همان یک 
برادرم که شهید شد و احتمالا منظور از این هیاهو، بورسیه شهادت بوده که 

نصیب برادرم شد«.
نوش جانت این تیرهای ملامت! »یا ایها الذین آمنوا من یرتد منکم عن دینه 
فسوف یأتی الله بقوم یحبهم و یحبونه ... یجاهدون فی سبیل الله و لایخافون 

لومه لائم«. غم حقیقت را خوردن و طعنه شنیدن، سنت جوانمردان است.
علی اصغر زارعی اکنون یک »برند« که نه، یک پرچم اســت؛ او علمداری 
است که راه گم نشود. در غیرت و مردانگی او همین بس که آبان 1387 وقتی 
مطلع شــد مدیرکل پارلمانی دولت وقت برای منتفی کردن یک استیضاح، 
چک 5 میلیونی به برخی نمایندگان می دهد، رفت و سیلی به گوش او نواخت.

علی اصغر زارعی دیروز اما نه به گوش فلان نماینده  و دولتمرد ســیلی 
نزد. ســیلی ای اگر زد همان بود که گفت و گریســت؛ بی آبرویی کردید! این 
سیلی نجیبانه، سیل خواهد ساخت زیر پای همه بی خیال ها و سهل انگارها و 
سهل اندیش ها که پلی شده اند برای عبور و نفوذ دشمن ... حتی اگر کار رزمنده 

»علی اصغر« به اورژانس کشیده باشد.
دمت  گرم رزمنده!

با گذشت یک ماه از سال تحصیلی
روحانی فعلًا برای مراسم آغاز سال تحصیلی 

دانشگاه ها به دانشگاه تهران نمی آید!
هنوز پس از گذشت حدود یک ماه از سال تحصیلی، مراسم آغاز 
سال تحصیلی دانشگاه ها و مراکز پژوهشی و فناوری کشور حتی در حد 
همان جلسه مدیریت شده در دانشگاه بدون حضور آزاد دانشجویان که 
هر سال برگزار می شد، در دستور کار رئیس جمهور قرار نگرفته است.
روابط عمومی دانشــگاه تهران در اطلاعیه ای اعلام کرد: به  دلیل 
همزمانی برنامه های رئیس جمهور، مراسم آغاز سال تحصیلی دانشگاه ها 
و مراکز پژوهشی و فناوری کشور، که مقرر بود با حضور ایشان امروز 
چهارشنبه 22 مهرماه در دانشــگاه تهران برگزار شود لغو و به زمان 

دیگری موکول شده است.
گفتنی است هنوز دلیل این تصمیم اعلام نشده است.

همچنین لازم به ذکر اســت، نحوه حضور روحانی در دو ســال 
گذشته در دانشگاه تهران با انتقاداتی از سوی  تشکل های دانشجویی 

روبرو بوده است.
نامه دبیر سیاسی اتحادیه انجمن های اسلامی 
دانشجویان مستقل به رئیس کمیسیون برجام 

گزارش کمیسیون برجام را 
به شورای نگهبان ارائه کنید

دانشجویان  اسلامی  انجمن های  اتحادیه  دبیر سیاســی 
مستقل دانشــگاه های سراسر کشــور نامه ای را به رئیس 

کمیسیون برجام و مخالفان طرح مجلس صادر کرد.
به گزارش خبرنامه دانشجویان ایران، رضا نجابت در این نامه آورده 
است: در شرایطی که معبر نفوذ آن قدر برای دشمنان جمهوری اسلامی 
گشوده شده که مذاکره کننده آمریکایی هم طرح مجلس را مطابق با 
خواسته های آمریکا می داند، آقایان مدعی اند در طرح مذکور راه نفوذ 

دشمن را گرفته اند! حاشا و کلا.
در بخشــی از این نامه خطاب به مخالفان طرح اقدام متناســب 
و متقابل دولت جمهوری اســلامی ایران در اجرای برجام و ریاســت 
کمیســیون تخصصی برجام آمده است:  همان گونه که مستحضرید 
علی رغم رای مخالف شما طرحی در مجلس شورای اسلامی با صحنه 
گردانی تمام عیار رئیس مجلس به تصویب رســید که به هیچ عنوان 
صیانت کننده منافع ملی خصوصا در بحث هسته ای نیست. این طرح 
با اصولی چند از قانون اساسی خصوصا اصل 57 و اصل 153 مغایرت 

دارد که تفصیل حقوقی آن در این نامه نمی گنجد.
در ادامه این نامه آمده است: از شما به عنوان مدافعان عزت ملی 
پیرامون طرح مذکور تقاضا می شــود نســخه ای از گزارش تخصصی 
و منطقی کمیســیون تخصصی برجام را برای اســتحضار به شورای 
محترم نگهبان قانون اساســی بفرستید و منافذ طرح سست کنونی و 
همچنین مغایرت های این طرح با قانون اساســی را به وسیله گزارش 
نهایی کمیسیون برجام به اطلاع شورای نگهبان و عموم مردم برسانید 
تا ان شاءالله با دقت نظر اعضای این شورا آنچه منافع ملی را در نظر 

می گیرد، محقق شود.
رفتار لاریجانی محیرالعقول بود

با کمال تاسف در روز بررسی کلیات  نجابت در این نامه تاکید کرد: »
طرح، شــاهد رفتار محیرالعقول آقای لاریجانی و وابستگان ایشان در 
صحن مجلس بودیم.خوب اســت که به آقای دکتر لاریجانی - که با 
حمایت اهل علم قم راهی مجلس شده اند - و همچنین حضرات دیگر 
یادآوری کنید که با این گونه اقدامات نه تنها نمی توانند رای بدنه حامی 
دولت را در انتخابات آتی به دست آورند، بلکه پایگاه اجتماعی خود در 
طیف ارزشمدار را نیز از دست خواهند داد.ضمن آنکه کسب ریاست 
مجلس آن قدر ارزش ندارد که برای آن محکمات انقلاب اسلامی زیر 

پا گذاشته شود.«

روحانی در جمع خبرنگاران: 

45 طرح عمده با اعتبار 991 میلیارد تومان در استان مازندران اجرا می شود
ساری - خبرنگار کیهان: 

رئیس جمهور کشورمان تاکید کرد: در سفر 
اســتانی به مازندران برای مجموع 45 پروژه، 
991میلیارد تومان اعتبار در نظر گرفته شده است.

حجت الاســلام حســن روحانی رئیــس جمهور 
کشــورمان در دیدار با علما، ایثارگران و برگزیدگان 
استان مازندران با اشاره به ضرورت مشارکت نخبگان، 
اقتصاددانــان و دانشــگاهیان برای توســعه و بهبود 
شرایط در کشور، اظهار داشت: تنها راه توسعه و رفع 
مشــکلات، جذب سرمایه  و تســهیل فعالیت بخش 
خصوصی و غیردولتی اســت و باید شرایط و امکانات 
لازم را در این راستا ایجاد کنیم تا سرمایه گذاران هر 
اســتان سرمایه های خود را در داخل استان خودشان 

به کار گیرند.
وی بــا تاکید بر اینکه هدف برجام رفع تهدیدها، 
تعامل با جهان و جهش علمی و اقتصادی کشور بود،  
ادامه داد: باید محیط زیســت را حفظ، ســرمایه ها را 
جــذب و فناوری های نو را در جهت افزایش بهره وری 

به کار گرفت.
روحانی با بیان اینکه خوشــبختانه امروز شــاهد 
وحدت و انســجام بســیار خوبی در کشــور به ویژه 
هماهنگی میان قوا هستیم و رهبری معظم انقلاب در 
همه زمینه ها دولت و دیگر ارکان نظام را مورد حمایت 
قرار می دهند، تاکید کــرد: باید این اتحاد، وحدت و 
هماهنگی را ادامه داده و با اســتفاده از نیروی فکری 
خود، همه توان را به کار گیریم، تا شــاهد ایرانی آباد 

و سرزنده تر باشیم.
نرخ تورم همچنان در حال کاهش است

حجت الاسلام حســن روحانی در نشست توسعه 
فرصت های سرمایه گذاری در استان مازندران، گفت: 
مــا از ابتدا تا به حال به وعده هایی که داده ایم به طور 
کامل عمل کرده ایم و این نشان می دهد محاسبات و 
برنامه های ما اشتباه نبوده است و در حالی که برخی 
می گفتند امکان ادامه سیاست کاهش نرخ تورم حداقل 
برای سال 94 وجود ندارد، اما شواهد نشان می دهد که 
نرخ تورم همچنان در حال کاهش است و بعید نیست 

تورم نقطه به نقطه ما در سال 94 تک رقمی هم بشود.
رئیس جمهور ادامه داد: در زمینه رکود نیز دولت 
در سال 92 برای خروج از شرایط رکودی برنامه ریزی 
کرد و دیدیم که رشــد منفی کشــور تبدیل به رشد 
مثبت شد و البته ممکن است رکود به طور مقطعی به 
عرصه اقتصاد بازگردد اما نکته مهم این است که بنای 
ما بر این است که مسیر ما مسیر رشد باشد و با وجود 
اینکه برخی از صاحبنظران اقتصادی دولت معتقدند 
امسال نرخ رشد همچون سال گذشته روند صعودی 
نخواهد داشت، اما معتقدم نرخ رشد ما همچنان ارتقا 

خواهد یافت.
ایجاد اشتغال بستن راه های نفوذ است

روحانی با بیان اینکه دولت وظیفه داشــت موانع 
پیش روی توسعه اقتصادی از جمله تحریم ها را رفع 
کند و به این وظیفه خود عمل کرد، گفت: از ســوی 
دیگر با توجه به اینکه حتی پس از آغاز اجرای برجام، 
مدتی طول می کشد تا به طور عملی از شرایط تحریمی 
عبور کرده و به شرایط مطلوب برسیم، دولت بسته ای را 
برای شش ماهه دوم سال 94 آماده کرد که  در همین 
هفته کلیات آن را به مردم توضیح خواهم داد و اعضای 

تیم اقتصادی دولت جزییات آن را تشریح خواهند کرد.
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه حتی اگر بخواهیم 
کشور را در برابر توطئه احتمالی دشمنان نفوذناپذیر 
کنیم، چاره ای جز قدرتمند شدن نداریم، ابراز داشت: 
اگر خیل بیکاران در کشور وجود داشته باشند، برای 
نفوذ در کشــور نیازی به کشورهای قدرتمند و بزرگ 
نیســت و یک کشــور کوچک هم می تواند در چنین 
شــرایطی در کشــور نفوذ کرده و خواســت خود را 
تحمیل کند، اما اگر توانستیم قدرت اقتصادی ایجاد 
کرده، مشــکل اشــتغال را رفع کنیم و در بازارهای 
صادراتی حضور داشــته باشیم آن وقت راه های نفوذ 

بسته می شود.
خلاصه شعار دولت مبنی بر 

تعامل سازنده با دنیا است
حجت الاسلام حســن روحانی در جلسه شورای 
اداری استان مازندران، با تاکید بر اینکه رهنمودهای 
رهبری معظم انقلاب در موضوع هسته ای مبنای اصلی 
مذاکرات بوده است، گفت: در جریان مذاکرات تاکید 
داشتیم که اگر در پایان مذاکرات تحریم های اقتصادی 

لغو نشود، مذاکره را تعطیل خواهیم کرد.

وی ادامه داد: جذب سرمایه و استفاده از تکنولوژی 
برای رسیدن به پیشرفت مورد نیاز است و اینکه گفته 
می شــود با ورود تکنولوژی از خــارج فرهنگ، مورد 
هجوم و خدشه قرار می گیرد، نمی تواند سخنی درست 
باشــد، چرا که ملت بزرگ و فداکار ایران ثابت کرده 
که می تواند فرهنگ و راه انقلابی خود را حفظ کرده و 
در عین حال از تکنولوژی دیگران استفاده کند و این 
خلاصه شعار دولت مبنی بر تعامل سازنده با دنیا است.
رئیس جمهور در ابتدای این جلسه نیز با  بیان اینکه 
»ایران اســلامی کشوری با استعدادهای فراوان است 
که باید با همدلی در جهت توسعه آن گام برداریم«، 
تصریح کرد: بایــد همگان با وحدت، اتحاد و همدلی 
و تبعیت از اصولی که اســلام و انقلاب برای ما معین 
کرده و بهره گیری از رهنمودهای رهبر معظم انقلاب، 

برای رفع مشکلات کشور بکوشیم.
تصویب 45 طرح عمده با اعتبار 991 میلیارد تومان 
رئیس جمهور کشورمان در  پایان سفر استانی به 
مازندران در جمع خبرنگاران با اعلام دستاوردهای سفر 
استانی به مازندران با اشاره به اینکه تصمیمات خوبی 
برای استان مازندران در طرح های استانی و ملی اتخاذ 
شده است، عنوان کرد: برای سه جاده اصلی تهران به 
مازندران اعتباراتی در نظر گرفته شــده است که در 
سال 94 جاده فیروزکوه، 95 محور هراز و 96 فاز اول 
جاده چالوس و اصلاحات آن که شــامل 60 کیلومتر 

است به بهره برداری می رسد.
وی با بیان اینکه طرح هایی نیز در سخنرانی عمومی 
اعلام کردم و در شورای اداری نیز تشریح شد، یادآور 
شــد: برای بخش راه های استان مانند احداث جاده ها 
و تقاطع های غیرهمسطح اعتبار بیش از 300 میلیارد 

تومان در نظر گرفته شده است.
روحانی در پایان تاکید کرد: در ســفر استانی به 
مازندران برای مجموع 45 پروژه، 991 میلیارد تومان 

اعتبار در نظر گرفته شده است.
گفتنی است؛ رئیس جمهور کشــورمان  با پایان 
یافتن ســفر یکروزه به استان مازندران سه شنبه شب 

ساری را به مقصد تهران ترک کرد.

با حضور وزیر دفاع

خط تولید انبوه اژدر پیشرفته »والفجر« افتتاح شد
خط تولید انبوه اژدر پیشــرفته والفجر با 
حضور وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و 
فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران در ســازمان صنایع دریایی وزارت دفاع 

افتتاح و به بهره برداری رسید.
 خط تولید انبوه اژدر پیشــرفته والفجر با حضور 
وزیــر دفاع و فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان صنایع دریایی وزارت دفاع، 

افتتاح شد.
ســردار دهقان در مراسم افتتاح خط تولید اژدر 
پیشــرفته والفجر با بیان این که یکی از اولویت های 
اصلی وزارت دفاع تجهیز نیروهای مسلح است تا به 
تعبیر فرمانده معظم کل قوا به عنوان دســتان بلند 
جمهوری اسلامی ایران تهدید هر خصم متجاوزی را 
با قاطعیت درهم کوبند، گفت: این اژدر هوشــمند با 
قابلیت ضد فریب، سرعت زیاد و سر جنگی با قدرت 
انفجاری و تخریب بسیار بالا قادر است با غافلگیری 
ظرف چند ثانیه اهداف و شناورهای بزرگ دریایی را 

به طور کامل منهدم و غرق کند.
وزیر دفاع افزود: از ویژگی هایی که اژدر والفجر را 

نسبت به سایر محصولات مشابه در دنیا متمایز کرده، 
زمان کوتاه آماده سازی در یگان های پشتیبانی کننده 
و یگان های شــلیک کننده است که موجب افزایش 
فوق العاده توان تاکتیکی، سرعت عمل و واکنش سریع 

یگان های رزمی ســطحی و زیرسطحی نیروی های 
دریایی ارتش و سپاه می شود.

دهقان تأکید کرد: ما بر مبنای  تهدیدات محتمل 
پیش روی ملت ایران با تمام توان نســبت به تقویت 

سرویس سیاسی- 
نمایندگان مجلس در گفت و گو با کیهان تاکید 
کردند: هرگاه ضعــف و تخلفاتی در طول انقلاب در 
بیــن دولت های مختلف دیده شــده به دلیل عدم 
شفافیت لازم در بررسی و نظارت بر دارایی و اموال 

آنها بوده است.
»طرح رســیدگی بــه دارایی مقامات و مســئولان و 
کارگزاران نظام جمهوری اسلامی ایران« عمری حدود یک 
دهه دارد و ســه دوره هفتم، هشــتم و نهم مجلس شورای 
اســلامی را پشت سر گذاشــته اما سرنوشت آن در مجمع 

تشخیص مصلحت نظام هنوز نامشخص است.
در واقع این طــرح که از مجلس هفتم کلید خورد، به 
مجلس هشتم و نهم هم رسید و سرنوشتی پر فراز و نشیب 
پیدا کرد و به عنوان یکی از آخرین طرح های مجلس هشتم، 
برای تعیین تکلیف به مجمع تشخیص مصلحت نظام سپرده 

شد اما هنوز نتیجه ای برایش تعیین نشده است.
از همین رو خیلی ها معتقد هستند اگر قانون »از کجا 
آورده اید« اجرایی می شــد شــاید جلوی خیلی از مفاسد و 

تخلفات اقتصادی در بدنه مدیریتی کشور گرفته می شد.
بــا توجه بــه تصویب  چند روز پیش بخشــی از طرح 
رسیدگی به دارایی مقامات، مسئولان و کارگزاران جمهوری 
اســلامی ایران درجلسه مجمع تشــخیص مصلحت نظام 
حجت الاســلام علیرضا ســلیمی نماینده مردم محلات در 

مجلس شــورای اسلامی در گفت و گو با کیهان گفت: طرح 
رسیدگی به دارایی مقامات و مسئولان و کارگزاران جمهوری 
اسلامی یکی از طرح های کلیدی است که زودتر از اینها باید 
تصویب می شد. وی با اشاره به اینکه تاخیر طولانی در تصویب 
طرح رســیدگی به دارایی مقامات و مسئولان معنادار است 
افزود: مسئولان به دلیل اشراف اطلاعاتی نسبت به حوزه های 
اقتصادی، همیشه در معرض آسیب قرار دارند و ممکن است 
خدای ناکرده برخی از مسئولان بواسطه استفاده از رانت های 
اطلاعاتی اقدام به افزایش غیرمتعارف دارایی کنند که زیبنده 

نظام اسلامی نیست.
حجت الاسلام سلیمی ابراز داشت: نظارت بر مسئولان 
نظام اسلامی باید در سه سطح محلی، استانی و ملی صورت 
گیرد که نکته اشتراک همه این سطوح نظارتی آن است که 
نباید به هیچ عنوان اجازه داد تا مسئول بتواند از جایگاه خود 

برای کسب منافع شخصی استفاده کند.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس اظهار داشت: 
علاوه براینکه باید بر دارای مسئولان و مدیران نظام اسلامی 
نظارت داشــت باید بر اطرافیان آنها نیز نظارت دقیق وجود 
داشته باشد تا اجازه داده نشود از موقعیت و جایگاه مدیران 

سوء استفاده کنند.
وی خاطرنشان کرد: رسیدگی به دارایی مسئولان بدون 
تعریف یک ســازوکار مشخص و منسجم در حد یک شعار 
اســت و قانون از کجا آورده اید باید بصورت جدی در تمام 

سطوح نظام اسلامی عملیاتی شود.
نماینده مردم محلات در شــورای اسلامی تاکید کرد: 
متاســفانه مدیران تا زمانی که در راس قدرت هســتند از 
حاشــیه امنی برخوردار هستند و قوه قضائیه به آنها نزدیک 
نمی شود؛ در حالیکه اگر دستگاه قضا در دوران مدیریتی فارغ 
از جایگاه و موقعیت، آنها را زیر ذره بین نظارت قرار دهد دیگر 
در آینده شاهد ظهور مفاسد  کلان اقتصادی نخواهیم بود.

بهرام بیرانوند نماینده مردم بروجرد در مجلس شورای 
اســلامی طرح رســیدگی به دارایی مقامات و مسئولان و 
کارگزاران جمهوری اســلامی یکی از قوانین کارآمد و موثر 
در سیســتم نظارتی کشور دانست و گفت: هرچه نظارت بر 
اموال و دارایی مقامات و مسئولان و کارگزاران نظام اسلامی 
بیشــتر و دقیق تر باشد برای نظام اسلامی مطلوب تر است 
و از ســوی دیگر باعث می شود تا بدخواهان نظام در خارج 
از کشور کمتر به خود اجازه می دهند که مسئولان را مورد 
انتقاد قرار دهند. وی خاطرنشــان کرد: متاسفانه در اطراف 
مدیران افرادی هســتند که به آنها نزدیک شده و از جایگاه 
آنها سوء اســتفاده های مالی و اقتصادی می کنند و هر چه 
سیستم های نظارتی بتوانند این گونه افراد فرصت طلب را به 

حاشیه ببرند مسلما به نفع جمهوری اسلامی خواهد بود.
زهره طبیب زاده نماینده مردم تهران در مجلس شورای 
اســلامی در خصوص طرح رســیدگی به دارایی مقامات و 
مسئولان و کارگزاران جمهوری اسلامی اظهار داشت: وجه 

تمایز نظام جمهوری اسلامی با سایر نظام های سیاسی باید 
در پاک دســتی مسئولان باشد زیرا اساس انقلاب اسلامی 

حاکمیت مستضعفان بر مستکبران جامعه بود.
وی با اشاره به اینکه از مشروعیت مسئولان نظام اسلامی 
در سلامت مالی، اعتقادی و سیاسی آنها تعریف می شود افزود: 
شــاید در خیلی از کشورها ما شاهد رشد و توسعه مناسب 
هستیم اما این رشد و پیشرفت با سلامت مالی و اقتصادی 
مدیران در تضاد اســت و به نوعی شاهد ذبح شدن عدالت 

اجتماعی در زیر چرخ های توسعه هستیم .
طبیب زاده ابراز داشــت: کارگزاران نظام اسلامی باید از 
طبقه محروم باشند و ســطح زندگی شان باید شبیه مردم 
عادی جامعه باشــد و نباید به دنبال سبک زندگی اغنیا در 

جامعه باشند.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس  با انتقاد از 
تاخیر در تصویب و اجرای طرح رسیدگی به دارایی مقامات 
و مسئولان و کارگزاران جمهوری اسلامی خاطرنشان کرد: 
هــرگاه ضعف و  تخلفاتی در طول انقلاب در بین دولت های 
مختلف دیده شــده است به دلیل این مسئله بوده است که 
شفافیت لازم در قبال بررسی و نظارت بر دارایی و اموال آنها 
وجود نداشته است. وی تاکید کرد: هرچند تاکنون در اجرای 
این طرح تاخیر شــده است اما اگر این طرح زودتر عملیاتی 
شود در آینده شاهد کاهش مفاسد اقتصادی در بدنه مدیریتی 
کشور خواهیم بود به شرطی که نظارت منسجم و قاطع باشد .

نمایندگان مجلس در گفت و گو با کیهان: 

تسریع در عملیاتی شدن طرح رسیدگی به دارایی مسئولان
موجب كاهش مفاسد اقتصادی خواهد شد

بنیه دفاعی خود اقدام خواهیم کرد و هیچ قطعنامه ای 
نمی تواند مانع افزایش توان دفاعی جمهوری اسلامی 
ایران شود. آنچه که برای ما مهم است تضمین امنیت 

پایدار ملی و منطقه ای است.
در ادامه امیر حبیب الله ســیاری فرمانده نیروی 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران نیز طی سخنانی 
یکی از سلاح های موثر و ارزشمند در تقویت توان رزم 
دریایی را اژدر دانست و گفت: اژدر پیشرفته والفجر 
که به دســت متخصصان صنایع دریایی وزارت دفاع 
به تولید انبوه رســیده است، نسبت به اژدرهایی که 
تاکنون مورد اســتفاده قرار گرفته از برد مناسب تر، 
دقت و قدرت انفجار و تخریب بالاتر برخوردار است.

وی در ادامه افزود: این سلاح که بیشترین کاربرد 
را در زیردریایی ها دارد با استفاده از رادار و سونار قادر 
است اهداف را شناسایی و به صورت هوشمند مورد 
تعقیب قرار داده و با قدرت تخریب بســیار زیاد آن 

را منهدم کند.
ســیاری در پایان گفت: ایــن موفقیت بزرگ را 
به همکارانم در ســازمان صنایع دریایی وزارت دفاع 
تبریک عرض می کنم و برای آنها آرزوی موفقیت دارم.

سخنگوی دولت با اشــاره به رخدادهای دیروز 
مجلــس تاکید کرد: باید از مدیریــت واقع بینانه و 
شایسته هیئت رئیسه محترم مجلس و به ویژه دکتر 
علی لاریجانی رئیس محترم مجلس تشکر و تقدیر 

داشته باشیم
محمدباقر نوبخت سخنگوی دولت در نشست هفتگی 
خود با خبرنگاران ضمن تقدیر از نمایندگان مجلس در زمینه 
رأی مثبت آنها به کلیات و جزئیات طرح برنامه جامع اقدام 
مشترک)برجام(، اظهار داشت:  نمایندگان مجلس با تصمیم 
تاریخی خود درباره برجام نشان دادند همواره با درک درستی 

از واقعیت کشور تصمیمات سنجیده ای را اتخاذ می کنند.
وی افــزود: بایــد از مدیریــت واقع بینانه و شایســته 
هیئت رئیســه محترم مجلس و به ویژه دکتر علی لاریجانی 
رئیس محترم مجلس تشکر و تقدیر داشته باشیم و امیدواریم 
این تصمیم مناسب با واقعیت کشور بتواند شرایطی را فراهم 
کند تا همه مسئولان نظام نسبت به حقوق به تعویق افتاده 
مردم ایران و استیفای آن اقدام کنند تا با شرایطی که از این 
پس در پیش خواهیم داشت شاهد رشد و توسعه کشور باشیم.

سخنگوی دولت ادامه داد: ممکن است در طول این مدت 
براساس نیازهای مختلف کشور تصمیمات مقتضی و مناسب 
دیگری گرفته شود اساساً تدبیر و امیدی که مردم به آن تدبیر 
امید بسته اند برای این است که متناسب با واقعیت هاست و 

برای بهبود وضعیت اقتصادی آنها تلاش شود.
نوبخت در ادامه سخنان خود با اشاره به فعالیت دولت 
در رسیدگی به پیش نویس احکام قانونی برنامه ششم توسعه 
گفت: در جلسه گذشته هیئت دولت کار رسیدگی به پیش 
نویس لایحه احکام دائمی قانون برنامه ششم توسعه به اتمام 
رســید و در حال حاضر محیا هســتیم که آن را با قید یک 

فوریت به صورت لایحه به مجلس تقدیم کنیم.
وی افــزود: مجلس فرصت دارد در مهر ماه و آبان ماه و 

حتی بخشی از اذرماه این لایحه را بررسی کند.
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی ابراز داشت: دولت 
مصمم است طبق ســنوات گذشته لایحه بودجه 95 را در 

زمان قانونی به مجلس تقدیم کند.
نوبخت تأکید کرد: برنامه ششم توسعه چون برنامه سال 
اول از دوره 95-99 با عنوان برنامه ششــم توسعه است، در 

چارچوب سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری در خصوص 
سیاست های کلی برنامه ششم تهیه شده است.

ســخنگوی دولت افزود: در زمینه اجرایی شدن برجام 
دستور کاری تهیه شد که طرف مقابل باید اقداماتی را انجام 
می داد و ما نیز یک سلســله اقدامات را درباره نطنز، فردو و 

اراک انجام دهیم.
نوبخت ادامه داد: این اقدامات از ســوی دســتگاه های 
ذی ربط انجام می شود. اولین اقدام طرف مقابل این بود که 
در قطعنامه ای، قطعنامه های قبل شورای امنیت ملی را لغو 
کند که این کار انجام شد. دولت آمریکا نیز تعهداتی را داشته 

که تا اینجا انجام داده است.
سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره زمان پرداخت 
یارانــه مهرماه گفت: ماه مهر به پایان نرســیده یارانه ها در 

حساب خانوارها خواهد بود.
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی تصریح کرد: تا 
تعیین تکلیف 65 مفقود ایــن فاجعه فعالیت های دولت با 
قوت و با مســئولیت پذیری دنبال می شود، همانطور که تا 
الآن دولت نشــان داد از حقوق ملت دفاع می کند از حقوق 

حجاج هم دفاع خواهد کرد.
نوبخت در پاسخ به سوال دیگری درباره پرداخت نشدن 
مطالبات پیمانــکاران طلبکار از دولــت، گفت: این حرف 
درستی است و از ابتدای سال جاری 8 هزار و 300 میلیارد 
تومان از بابت طرح های عمرانی پرداخت شده است. بخش 
عمرانی منجر به افزایش تولید می شود و سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی برای عبور از شرایط تحریم  و رکود پاسخگو است.

به گزارش تسنیم سخنگوی دولت در پایان در پاسخ به 
سوال دیگری که آیا تغییر وزرا را در کابینه تأیید می کنید، 
تاکید کرد: قطعاً تغییر وزرا را تأیید نمی کنم با آقای رئیس 
جمهور بحث ها و مسائل فراوانی در مورد بحث های اقتصادی 
داشتیم و فرصت به این بحث ها نشد و بیشتر معطوف به خود 
برنامه های اقتصادی بود البته به هر حال بنده معاون رئیس 
جمهور هستم و اینگونه تصمیم ها با خود رئیس جمهور است 
و ایشــان طبق نظر خود هر تصمیمی که لازم بدانند اتخاذ 
می کنند تا به تعهداتی که نسبت به مردم داده اند پایبند باشند 
البته امیدوارم این سخن بنده به اشتباه برداشت نشود و از 

آن تلقی به تأیید تغییر وزار نکنید.

سخنگوی دولت با اشاره به تصویب طرح اجرای برجام:

باید از مدیریت رئیس مجلس تقدیرو تشکر ویژه كرد!


